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Hezké turistické léto 
Vážení turističtí přátelé, 
dovolte mi, abych vás pozdravil na začátku letních
prázdnin, kdy spousta z nás vyráží za svými turistickými
zážitky do všech koutů naší krásné vlasti i do zahraničí.

Přichází k vám další číslo našeho Zpravodaje KČT. Jsem
mile potěšen, že většině z vás již dorazí do elektronického
průkazu, který má aktivováno již okolo 16 tisíc našich
členů. Děkuji všem těmto členům, že se podílejí na
modernizaci klubu a děkuji člence vedení KČT Ivetě
Klemešové za to, s jakou péčí se o rozvoj používání
elektronických průkazů stará. Jsem rád, že elektronický
průkaz si pořizují naši členové bez rozdílu věku. Nakonec
jeho největším propagátorem byl člen KČT Miloš Vítek z
Vizovic, který před nedávnem v dobré turistické kondici
oslavil 85. narozeniny. 

V tomto čísle zpravodaje se dozvíte o proběhlých oslavách
135 let turistického značení, k jehož výročí mimo jiné
firma   Elton   vyrobila   limitovanou  sérii  hodinek  PRIM
s motivem turistické značky a v nakladatelství Albatros
byla vydána kniha Marka Šálka „Turistická značka - 44
tisíc kilometrů tradice“. Je  napsána   velmi   poutavě a  
svižně. Neváhejte a pořiďte si ji na e-shopu KČT. K
prázdninovým cestám si můžete přibalit i knihu od člena
KČT Miloše Vítka „Co si povídají turisté“, kterou zakoupíte
též na e-shopu KČT. 
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 Dále vás  ve  Zpravodaji  seznámíme s  aktualitami z
běžících projektů KČT - Stezky z lásky, Pěšky pro
radost, Nocleh. Také vás čeká tradiční stručný
přehled z činnosti klubových orgánů od posledního
vydání Zpravodaje. A můžete se seznámit se
zprávou o  činnosti KČT z celostátní konference
KČT z dubna 2024. 

Přeji vám krásné turistické léto
Jiří Homolka
předseda KČT  

Zpráva předsedy za rok
2023 pro celostátní
konferenci KČT
(zpracováno ve spolupráci s členy Vedení KČT
Láďou Mackou, Zdeňkem Cabalkou, Pavlem
Přílepkem, Ivetou Klemešovou a Hanou Slabákovou)

V roce 2023 měl klub 28 657 členů. Z toho 14 597
seniorů, což je 50,9 % členské základny, 3 741 dětí a
mládeže (především oddíly TOM), což je 13 %
členské základny, 3 351 rodinného členství (rodiče
či prarodiče s dětmi), což je 11,7 % členské
základny, 547 zdravotně znevýhodněných turistů,
což jsou 2 %, a 6 421 dospělých, kteří tvořili 22,4 %
členské základny. 
Vedení KČT pracovalo v roce 2023 s následovně
rozdělenými kompetencemi:
Jiří Homolka (předseda) – značení (do 2. 4. 2023,
poté přešlo pod nově zvoleného člena Vedení KČT
Pavla Přílepka), mládež (předseda RM), zahraničí. 
Ladislav Macka (místopředseda) – ekonomika
(předseda ER), chaty (od 21. 3. 2023), marketing a
propagace (od 2. 4. 2023), Trasa spol. s r.o. 
Ladislav Jirásko (místopředseda do 2. 4. 2023) –
marketing a propagace do 2. 4. 2023. 
Zdeněk Cabalka (místopředseda od 2. 4. 2023) –
program (předseda PR), školení, certifikace chat,
síň slávy, historická sekce KČT.
Iveta Klemešová – organizace (předsedkyně OR),
elektronické průkazy, komunikace s oblastmi,
datový sklad. 
Hana Slabáková – členská evidence, databáze akcí,
datový sklad. 
Rostislav Kašovský – chaty (předseda TR), členem  
do 21. 3. 2023. 
Pavel Přílepek – (člen Vedení od 2. 4. 2023) značení
(předseda RZ), moderní pěší trasy.
Generální sekretář - Michaela Novotná

Vedení KČT pracovalo v r. 2023 v rámci schválené
Strategie KČT na volební období 2022-2025.
Připomeňme si, že hlavním smyslem Strategie je
stanovit si jasné cíle, kterých chceme dosáhnout s
ohledem na realitu okolního světa a nerozkročit se
v aktivitách nad naše síly a možnosti. Tento
dokument je současně hodnocením dosavadního
naplňování strategie za uplynulé období. 
Základní myšlenky naší práce se nemění a jsou
následující:

Nekomplikovat jednoduché, nevyrábět
překážky, kde nejsou, neztrácet čas hledáním
perfektního, abychom nakonec neudělali nic.

1.

Nenechat se odradit nejistotou. Když něčemu
věříme, musíme vystoupit z komfortní zóny a jít
za svým cílem, i když šance na úspěch není vždy
jistá. Pokud cítíme srdcem i rozumem, že je to
správné, můžeme jednou, dvakrát narazit, ale
pak se to povede. 

2.

Chceme-li udržet klub zajímavým pro dnešní
společnost, mít vzestup zájmu o něj a důvěru v
něj, měli bychom se držet následujících zásad:

3.

Važme si více naší kvalitní dobrovolnické
práce.

a.

Dobře kombinujme naši tradici s inovacemi
naší činnosti.

b.

Nezabývejme se tolik sami sebou, ale tím, jak
nás vnímá okolí a čím můžeme být dnešní
společnosti prospěšní.

c.

Buďme stabilní v proměnlivém světě.
Hodnotové orientace společnosti se
většinově vrací k dříve možná i vysmívaným
pozitivním hodnotám, jako je dobrovolnictví,
serióznost, slušnost, zdravý životní styl,
poznávání krás naší vlasti i zahraničí a láska
k přírodě. A to jsou vlastnosti, které byly
vždy základem naší činnosti.

d.

Věnujme se nyní plnění Strategie KČT:

1. Činnost KČT
S velkým potěšení konstatuji, že jeden z našich
hlavních pilířů, a tím je činnost našich základních
článků – odborů KČT, má vzestupnou tendenci.
Realizovali jsme 12.732 akcí odborů, což je o téměř
tisíc více než v r. 2022. Celková účast na všech
akcích, a to jak odborových, tak pro veřejnost, byla
438.875 účastníků. Je to pěkný výsledek, ale vpřed
covidovém roce 2019 byla účast téměř 600.000
turistů. Je to tedy výzva do dalších let.
Novoročního čtyřlístek, soubor akcí konaných vždy
na konci starého a začátku nového roku, má též
vzestupnou tendenci. Počet akcí roste a celková
částka 411.755,- Kč, vybraná v roce 2023, je zatím
nejvyšší v historii tohoto projektu.
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 Věřím, že trend bude pokračovat a tento bohulibý
projekt, kde za vybrané prostředky realizujeme
vozíčkářské trasy a bezbariérové pokoje a sociální
zařízení na chatách KČT pro naše zdravotně
znevýhodněné turisty, budeme ještě více
propagovat v celostátních médiích obdobně, jak se
to daří v jiných oblastech. 

Všem, kteří se na výše uvedených číslech podíleli,
ze srdce děkuji. Máte náš obdiv. Bez kvalitních
turistických akcí by naše činnost ztrácela smysl.
Buďme na sebe hrdi. Ne každý spolek se může
pochlubit tak bohatou činností.

Rok 2023 byl také rokem oslav 135. výročí KČT.
Přijatá koncepce rozdělení oslav na několik akcí se
ukázala jako správná. Zahájení oslav proběhlo v
rámci 5. ročníku Setkání čtenářů časopisu Turista
na chatě KČT v Prášilech 3. 6. 2023. Hlavní akcí
oslav byly pražské pochody po historických sídlech
KČT a za hroby zakladatelů a významných
činovníků KČT, zakončené 9. 6. 2023 slavnostním
zasedáním ÚV KČT, rozšířeným o pozvané hosty a
novináře v Národním zemědělském muzeu. Velmi
milým překvapením byla opravdu vysoká účast z
řad politiků, zástupců významných spolků a
zahraničních hostů. Oslavy vzniku KČT jsme pak
zakončili na 19. letním srazu v Bělé nad Radbuzou
15. - 18. 6. 2023. 

Jednou z největších akcí KČT je každoročně pochod
Za posledním puchýřem. Podařilo se nám
přesvědčit KČT, odbor Žďár nad Sázavou, aby
zorganizoval jeho 51. ročník a nepřerušilo se tak
tradiční ukončení turistické sezony. Mezi oblíbené
akce dále patřily v roce 2023 projekty Putování za
Santinim, Beskydský Mont Blanc, Cesty za sluncem
a další. Daří se připravovat akce rodinné turistiky
včetně nové soutěže „Mámo, táto, pojď si hrát“. 

Ne všechno se daří, rezervy jsou v lyžařské turistice
a cykloturistice, plnění výkonnostních, ale i
oblastních odznaků klesá a bude třeba nabídnout
nové formy těchto či podobných aktivit. 

2. Turistické značení
V roce 2023 bylo ústředím nebo oblastmi KČT
vynaloženo na značení turistických značených tras
(TZT) a další činnosti s tím spojené celkem 19,699
mil. Kč, což bylo o 2 797 tis. Kč více než v roce
2022. Výše uvedené náklady byly hrazeny z dotace
Ministerstva pro místní rozvoj ČR (10,5 mil. Kč, což
je o 1,8 mil. Kč více než v roce 2022), z dotací
jednotlivých krajů (7,531 mil. Kč, o 857 tis. Kč více
než v r. 2022), ze  značkařských  služeb  a  vlastních

zdrojů. K 31. 12. 2023 činila délka pěších TZ tras v
ČR 43.986,6 km, délka lyžařských tras značených
lyžařskou značkou 554,6 km a délka pásových
cyklistických tras 3.931,5 km. Na těchto trasách je
vyvěšeno 76.545 směrovek a tabulek, instalováno
4.229 směrovníků a 1.421 nástěnných map ve
stojanech nebo v rámech.
V roce 2023 bylo obnoveno celkem 16.542,6 km TZT
a provedena údržba 178 ks stojanů a rámů TVM a
726 ks směrovníků. Zrušeno nebo přeloženo bylo
celkem 151,5 km tras. Na všech těchto pracích se
podílelo v ČR celkem 1.951 značkařů, kteří
odpracovali 65.769 hodin, což je průměrně 33,7
hodiny na každého z nich. Zaškoleno bylo 143
nových značkařů.
V roce 2023 připravili členové metodické komise
školení vedoucích značkařů v šesti termínech na
pěti různých místech v rámci ČR (Jedovnice, Nový
Jáchymov 2x, Liberec, Bílá a Valeč). Takto bylo
vyškoleno 122 nových vedoucích značkařů. Školení
instruktorů značení úspěšně absolvovalo 19
značkařů.
V rámci cykloznačení bylo hlavním úkolem zajištění
údržby již vyznačených cyklotras ve všech krajích s
výjimkou Jihočeského, Libereckého a Olomouckého
kraje. V průběhu roku 2023 přibylo jen 215 km
cyklotras a jejich délka dosáhla 40.756,5 km, z nichž
10.681 km dálkových a 30.075,5 km regionálních a
místních.
Všem našim značkařům patří velký dík za práci,
kterou dobrovolně při značení vykonávají. Starají se
o asi nejlepší síť turistického značení na světě,
které lze právem považovat za náš národní
fenomén.

3. Průchodnost krajiny
Jedním z mimořádně důležitých témat, kterým se
Vedení KČT zabývá, je průchodnost krajiny. Stále se
setkáváme s různými tendencemi omezit volný
pohyb lidí v místech, kde jsme byli zvyklí běžně
provozovat turistiku. KČT se ve společnosti
prezentuje jako zastánce všech těch obyvatel ČR,
kteří chtějí v zájmu turistických aktivit a v zájmu
zdravého životního stylu volně užívat krajinu. To
však naráží na zájmy soukromých osob nebo na
zájmy v oblasti ochrany přírody. Jde nám o to,
abychom se všemi složkami společnosti našli
porozumění a zachovali prostupnost krajiny po
značených turistických cestách. Stále pracujeme na
přípravě zákona o TZT, spolupracujeme přitom s
MMR, využíváme k tomu špičkové legislativce a
usilujeme o předložení tohoto zákona do PS PČR. 

Významně jsme vystoupili k novele zákona o
myslivosti, u které hrozí zákaz vstupu do obor.
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 Dosáhli jsme vyjednání kompromisního řešení, ale
tato záležitost ještě není stále uzavřena. V
prosazení zachování průchodnosti krajiny
(především ve stávajících a nově vznikajících
oborách) jsme oslovili všechny ministry, hejtmany a
u většiny z nich jsme zaznamenali pochopení a
podporu. Úzce na tomto problému spolupracujeme
i s Agenturou ochrany přírody a krajiny ČR (dále
AOPK ČR), která má též zájem na zachování
prostupnosti krajiny.
Získali jsme významný počet podpisů na petici za
záchranu Roklanské chaty na Šumavě a díky tomu
není tato kauza uzavřena a vůbec nevypadá
beznadějně. Dále jsme získali zastoupení v Radě NP
Šumava, o průchodnosti turistických cest jsme
jednali s novým ředitelem NP České Švýcarsko a NP
má pochopení pro naše úsilí otevřít po požáru co
nejvíce zavřených turistických stezek. Máme
ujištění od AOPK ČR, že rušení turistických cest v
uvažovaném NP Křivoklátsko není na pořadu dne,
naopak mohlo by dojít i k jejich rozšíření. Našim
cílem obecně je zachovat síť značených tras po
celém území ČR pokud možno nedotčenou. 

4.Ekonomika
Naše ekonomická situace je stabilizovaná. Rozpočet
vykazuje rezervu. Ta je v poměru celkových nákladů
relativně vysoká. V letošním roce jsme ji využili k
financování některých vybraných oprav na našich
chatách. Pro lepší a bezpečný přehled přes naše
finance jsme vyměnili účetní firmu a navázali
spolupráci s daňovou poradkyní. Pro efektivnější
řízení finančních toků jsme připravili novou
metodiku sestavování a sledování plnění rozpočtu. 
Máme uzavřeny partnerské dohody s tradičními
našimi podporovateli, jakými jsou LČR, ČPP, ČEZ,
našimi novými partnery jsou od loňského roku
RegioJet a Kofola a letos k nim přibyly E.ON,
Nadace ČEZ a Rock Point. 

5. Péče o chaty
Vedení KČT se opakovaně zabývalo situací v oblasti
správy turistických chat a ostatního nemovitého
majetku. Dospělo k závěru, že udržení chat, jejichž
smyslem je poskytnutí nabídky levného ubytování a
jednoduchého občerstvení pro širokou turistickou
veřejnost, je v době vyšší inflace a nárustu cen
energií velmi náročný úkol. Vedení KČT nakonec
přijalo rozhodnutí, že udržení stávajícího souboru
chat je jedním ze základních poslání Klubu českých
turistů, neboť ve většině případů se jedná o chaty,
které mají dnes již nejen historickou, ale i
architektonickou hodnotu, a které jsou často
umístěny na zcela výjimečných místech.

Vedení KČT považuje tento majetek za unikátní
dědictví předků a cítí povinnost předat jej dalším
generacím. Vedení KČT se neztotožňuje s
myšlenkou prodeje několika chat z důvodu
záchrany chat zbývajících. Na druhé straně přijalo
závěr, že je účelné prodat nemovitý majetek, který
není turistickou chatou a získané prostředky využít
na opravu stávajících chat. Jedná se o pozemek na
Landštejně, garáž v Hanychově a kemp v Jinolicích. 

Vedení KČT také zhodnotilo situaci v dosavadní
úrovni péče o turistické chaty a dospělo k závěru,
že nebyla uspokojivá. Z těchto důvodů Vedení KČT
přijalo dva zásadní koncepční materiály:

Zásady péče o chaty a ostatní nemovitý
majetek KČT, které určují, že základní nástroj
péče o nemovitý majetek je Plán investic a
oprav, který se sestavuje na běžný rok a
obsahuje finanční výhled na 1-2 roky dopředu.
Péče o chaty je zajišťována prostřednictvím pěti
garantů, kteří jsou současně členy Technické
rady. Chaty jsou jim svěřeny do péče podle
regionálního hlediska. 

1.

Záměr obnovy turistických chat KČT, který
představuje základní vizi obnovy, která obsahuje
tři investiční vlny. 

2.

V souvislosti s přijetím výše uvedených dokumentů
došlo ke změně Technické rady. Na funkci
předsedy rezignoval Rostislav Kašovský a tato
funkce zůstala po většinu roku neobsazena. V
prosinci byl pak předsedou Technické rady
jmenován Martin Stiller. Technická rada byla nově
sestavena a její členové zároveň vykonávají funkci
garantů svěřených chat. 

6. Prezentace KČT
Vedení KČT si stanovilo jako jeden ze svých
základních cílů zvýšení společenské prestiže KČT.
Jedná se o to, aby rozsáhlá činnost klubu byla ve
společnosti dostatečně vnímána a pozitivně
hodnocena. To je důležité minimálně z těchto
důvodů:

Zviditelnění klubu je významné pro posílení
pocitu sounáležitosti členů s klubem. Je to jedna
z mála možností, jak ocenit dobrovolnickou
práci mnoha nadšenců, kteří se podílejí na
organizování turistických akcí, turistickém
značení nebo na jiné činnosti klubu.

1.

Zdůraznění významu klubu je důležité pro to,
aby ho ocenili donátoři (státní instituce a kraje)
a sponzoři (nadace a firmy), neboť jejich
spoluúčast na financování činnosti klubu je
klíčová.

2.
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 Pro zvýšení společenské prestiže KČT zvolilo
Vedení dvě základní cesty:

Mediální prezentaci a PR. 
Vedení KČT přistoupilo k aktivnímu způsobu
prezentace v masových médiích. Podařilo se
prezentovat téma turistického značení (to se dařilo
i v minulých letech). Výrazně se zvýšil počet
novinových článků a zejména počet vystoupení
předsedy klubu J. Homolky ve všech typech médií,
zejména v televizi a v rozhlase, na nejrůznější
témata spojená s činností klubu. Velký význam a
také úspěch má prezentace naší činnosti na
regionální úrovni. Vedení vyhodnotilo aktivity
oblastí v otázkách mediální prezentace a
konstatovalo, že mnohé z nich dosahují velmi
dobrých výsledků. Vedení KČT jejich přístup
oceňuje a vyzývá i ostatní oblasti, pokud k tomu
mají vhodné podmínky, aby následovaly jejich
příkladu. 

Realizaci projektů, které osloví společnost a
nabídnou jí nové hodnoty prezentované KČT. 
KČT spustil 4 nové projekty, které mají obohatit
jeho činnost o takové prvky, které budou KČT
prezentovat v očích veřejnosti jako akční klub,
kterému záleží na rozvoji turistiky, coby významné
součásti zdravého životního stylu. Těmito projekty
se obrací zejména na mladé lidi, rodiny s dětmi, ale
i na příslušníky ostatních generací. 

Jedná se o projekty:

Stezky z lásky – projekt se realizuje ve spolupráci s
firmami RegioJet a Kofola. Projekt je zaměřen na
dobrovolnické brigády na opravy poškozených
turistických cest a na opravy dalších turisticky
zajímavých míst (studánky, kapličky atp.) Projekt
byl zahájen v červnu 2023 a dosud se uskutečnilo 15
brigád s 250 dobrovolníky a bylo opraveno cca 28,4
km turistických tras. Veškeré informace k projektu
naleznete na www.stezkyzlasky.cz.

Pěšky pro radost – projekt na překládání TZT z
motoristicky frekventovaných silnic nebo
asfaltových úseků do přírody. Je to příspěvek KČT
na podporu pěší turistiky jako jednoho ze
základních pohybů člověka. Zatím jsme vytipovali
cca 50 tras a nyní vyjednáváme jejich realizaci s
majiteli pozemků. Nové přírodní trasy nebo úseky
cest budou označeny tabulkou se sloganem "Pěšky
pro radost" a budou propagovány na veřejnosti a
webových stránkách KČT.

Stezka Českem – projekt na dálkové přechody.
Autorem a propagátorem projektu je cestovatel
Martin Úbl, který úzce spolupracuje s KČT a klub
mu vychází vstříc. Od 7. 3. 2024 na ČT2 vysílaný
10dílný seriál Stezka Českem, na jehož scénáři se
podílel i KČT. Naproti tomu podobný soukromý
projekt Via Czechia spolupráci s KČT odmítá,
přičemž využívá TZT. KČT se proti tomuto projektu
vymezuje a jeho aktivity vnímá jako nekalé
počínání. 
Nocleh – projekt na vybudování rezervačního
ubytovacího systému, který turistovi umožňuje
plánování vícedenních turistických přechodů na
zvolené turistické trase s tím, že si může dopředu
zajistit na trase nocleh. Na připravovaný projekt se
můžete podívat na webové stránce nocleh.kct.cz

Velkou pozornost věnujeme naší prezentaci v
online prostoru, neboť ve způsobu této komunikace
spatřujeme velmi efektivní nástroj k oslovení
velkého počtu lidí, zejména příslušníků mladší
generace. Provedli jsme zásadní rekonstrukci
webových stránek klubu a webové stránky časopisu
Turista. Zvýšili jsme aktivity na FB a Instagramu.
Zde jsme posílili i personální zabezpečení. Snažíme
se zaměřit na propojení našich sociálních sítí se
sociálními sítěmi partnerských projektů a
dosáhnout tak daleko většího šíření informací o
naší činnosti mezi příznivci turistiky.  

Pravidelně vydáváme Zpravodaj a vydáváme
kalendář akcí. Zajistili jsme účast na zásadních
veletrzích cestovního ruchu.

7. Časopis Turista
Dosavadní zhotovitel časopisu, společnost Lidé a
hory, podal v roce 2023 výpověď. Vedení KČT
rozhodlo, že klub bude časopis vydávat vlastními
silami. Klub získal novou šéfredaktorku paní
Marcelu Titzlovou, která se stala zaměstnankyní
ústředního sekretariátu a od č. 11/2023 je časopis
vydáván pod jejím vedením. Lze očekávat, že
časopis postupně dozná změn a více se přizpůsobí
požadavkům čtenářů. Bude vítáno, když členové
klubu budou časopis odebírat a vyjadřovat se k jeho
obsahu a formě.

8. Organizace KČT
Během loňského roku probíhala různá jednání na
zdokonalení e-průkazů pro členy KČT, které jsme
zavedli v loňském roce. Podařilo se do e-průkazu
vložit kvalifikaci. Nemusí se nosit několik průkazů,
ale stačí pouze jeden. Nově se průkaz používá jako
přímý  komunikační  nástroj, kde se členům  posílají

http://nocleh.kct.cz/
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 9. Trasa spol. s r.o.
Bohužel stále klesající prodej papírových map
přivedl do finančních potíží naši dceřinou
organizaci Trasa spol. s r.o. Byli jsme nuceni
přijmout zásadní opatření, především snížení počtu
pracovníků a přestěhování sídla společnosti do
prostor ústředního sekretariátu KČT. 

10. Zahraničí 
Velmi úzkou a dobrou spolupráci máme s Klubem
slovenských turistů (KST), jsme aktivní v
mezinárodních turistických organizacích IVV, EWV
a IML, na poli mládeže úzce spolupracujeme s
mládeží Rakouského turistického klubu. Co se
naopak utlumilo, je turistická V4, kde jsme přešli
spíše na bilaterální spolupráci, a to především s
KST a Maďarskou turistickou organizací. 
Aktualizovali jsme spolupráci s bavorským
turistickým spolkem Fichtelgebirgsverein, kde
bychom chtěli v rámci příhraničních projektů
vytvořit česko-německou brožuru chat KČT a
bavorských turistických spolků, na kterých by
členové obou spolků měli slevy. Dále máme v plánu
více propojit příhraničí pěšími turistickými trasami
a zintenzivnit nabídku akcí obou spolků. Čeká nás
dále obnovení spolupráce s rakouskými spolky
Naturfreunde a Rakouským turistickým klubem, a
to především na poli slev ubytování na chatách. 
Podali jsme jako spolupracující partner německé
strany přihlášku na Eurorando 2026, které bude v
Krušných horách. Dohodli jsme se s destinační
agenturou Krušnohoří, která převezme hlavní
organizaci akce za českou stranu, a to ve
spolupráci s oblastmi KČT Ústeckého a
Karlovarského kraje. 

11. Mládež 
Podařilo se nám aktualizovat složení Rady mládeže
KČT a s nemalým úsilím udělat přesnou evidenci
oddílů TOM KČT včetně kontaktů na vedoucí.
Podařilo se realizovat tradiční seriál Turistických
závodů, které jsou součástí projektu Českého
olympijského výboru „Česko sportuje“. Naší největší
výzvou v blízké budoucnosti bude získat více
mladých členů, jelikož oni jsou budoucností klubu. 

Rok 2023 nebyl z hlediska klubové činnosti
jednoduchý. Postavil před nás, kromě běžné
agendy, i několik klíčových výzev, které jsme museli
zvládnout (převod časopisu Turista pod KČT, nový
systém řízení chat KČT, rozjezd projektu Stezky z
lásky, oslavy 135 let KČT, ekonomická situace Trasy
spol. s r.o. apod.). Chtěl bych za jejich zvládnutí
poděkovat celému Vedení KČT, obzvlášť
místopředsedovi KČT Láďovi Mackovi, generálnímu 

různé aktuální informace z klubu, a nemusí se
čekat, až mu je přepošle odbor. Stahování průkazu
je také jednodušší a lze ho stahovat jak do
PORTMONKY, tak do Google peněženky (bez
reklam) a pro Apple telefon do Apple peněženky.
Velkou výhodou tohoto typu průkazu je, že je vydán
bezprostředně po zaplacení příspěvku, což noví
členové velmi oceňují. Chtěl bych zdůraznit, že k
dnešnímu dni se počet uživatelů elektronických
průkazů zvedl na cca 16.000. To je výborné číslo,
které jsme ani nečekali. Děkuji všem, kteří používají
e-průkaz a tím se podílí významnou měrou na
modernizaci klubu a šetří i jeho náklady spojené s 
výrobou a distribucí plastových průkazů. 

Pracujeme samozřejmě i na přípravě nové formy
průkazů, které budou pro členy, kteří nemají
ePrůkaz. Zvažujeme několik variant. Preferovali
bychom co nejjednodušší možnost vydávání
průkazů přímo v odborech, případně oblastech. A
to hlavně z důvodu rychlosti a okamžitého předání
průkazu novému členu ihned po zaplacení, jak je
tomu u ePrůkazu. 

V rámci realizace nového webu KČT budou mimo
jiné i online přihlášky zasílány přímo na oblasti,
kterou si nový zájemce o členství vybere, čímž se
přihlašování urychlí. Nový web bude obsahovat
také interní sekci (pouze pro členy po přihlášení),
kde budou umístěny aktuální dokumenty (směrnice,
formuláře apod.). Současný datový sklad tak bude
sloužit už jen jako archiv, protože jeho technické
řešení je poplatné době vzniku a už neumožňuje
operativní změny.

Připravili jsme podklady pro novou členskou
evidenci, která by měla být moderní a ulehčit všem
práci. Pokud vše půjde podle plánu, bude aplikace
spuštěna do zkušebního provozu v září 2024, aby
mohla nahradit stávající aplikaci od roku 2025.
Uspořádali jsme seminář hospodářů o dotacích pro
odbory a každoroční poradu sekretářů oblastí, kde
se řeší aktuální informace. Vytvořil se také aktuální
adresář oblastí pro zasílání informací.

Co se týče nového sídla KČT, tak zde nemáme
dobré zprávy. Magistrát města Prahy nepřidělil
investiční prostředky na rekonstrukci bývalých
jatek v Praze-Holešovicích. Snažíme se tedy
oslovovat jednotlivé městské části ohledně
možnosti nekomerčního pronájmu.
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sekretáři Míše Novotné a předsedovi Rady značení
Pavlu Přílepkovi, na jejichž bedrech to asi leželo
nejvíce. Ocenění si jistě zaslouží i pracovníci
ústředního sekretariátu, kteří velký rozsah a šíři
úkolů zvládli. Je potřeba si uvědomit, že vzhledem k
širokému záběru činnosti KČT, která je dána
historickým postavením klubu ve společnosti, není
vůbec jednoduché toto zajistit s tak početně malým
ústředním sekretariátem, jaký máme k dispozici.
 
Chtěl bych též poděkovat všem předsedům oblastí
za obětavou dobrovolnou práci pro klub na této
důležité pozici řízení klubu a též všem předsedům
odborů, členům oblastních výborů, členům výborů
odborů, předsedům a členům odborných rad a
sekcí. A samozřejmě velké poděkování patří všem
organizátorům těch tisíců akcí, které pro širokou
klubovou veřejnost pořádají. 

Dovolte mi závěrem, abych nám všem popřál
úspěšnou turistickou sezonu 2024. Z celostátního i
oblastních kalendářů turistických akcí na rok 2024
je vidět, že je připraven dostatek kvalitních akcí jak
pro naše členy, tak pro veřejnost. Díky vám za ně.
Právě činnost našich základních článků, odborů a
oblastí je to nejcennější, co máme. 

Přeji vám spousty krásných zážitků na turistických
cestách v roce 2024. 

Jiří Homolka, předseda KČT

Aukce hodinek PRIM
U příležitosti oslav 135 let turistického značení byla
představena speciální turistická edice hodinek
značky PRIM, inspirovaná tímto výročím. Generální
ředitelka společnosti ELTON Ing. Renata Červenák
Nývltová osobně předala předsedovi KČT Jiřímu
Homolkovi první vyrobené hodinky této série.
Hodinky budou vydraženy formou elektronické
aukce a jejich výtěžek bude věnován na opravu
stezek pro handicapované turisty.
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 Stezky z lásky vedou k
srdcím milovníků
přírody
O projektu Stezky z lásky se ve Zpravodaji KČT
psalo již několikrát. Co může být krásnějšího než
souznění člověka s přírodou. A právě o tom projekt
Stezky z lásky je, vrátit přírodě alespoň částečně to,
co poskytuje ona nám. Krásu, čistý vzduch,
psychickou pohodu… V případě projektu také
společné cíle, nová přátelství a pocit smysluplné
práce. Více než 500 dobrovolníků opravilo již 22
stezek, více než 30 kilometrů turistických tras. K
dobré náladě na všech akcích přispívá také zajištění
občerstvení a ubytování od RegioJetu a Kofoly,
partnerů projektu.
V letošním roce navázali dobrovolníci na úspěšný
rok 2023. Prozatím se uskutečnilo jedenáct akcí a
další budou následovat. V březnu byla díky
dobrovolníkům zprůchodněna stará úvozová cesta
ke studánce Ježovka, která se nachází v polích za
Sedlcem. V tom samém měsíci proběhla ještě další
akce, obnova Nelahozeveské stezky, které se
zúčastnil zatím rekordní počet 120 dobrovolníků.
Odměnou všem byl nejen pocit dobře vykonané
práce, ale  také   děkovná  trička, dobrý   oběd    a
spousta kofoly. 
V dubnu se dobrovolníci sešli dokonce čtyřikrát.
Dvakrát u rozhledny Vlčí hora, kde bylo potřeba
očistit a prozkoumat části přilehlé budovy, kterou
postihl v loňském roce ničivý požár. Další skupina
dobrovolníků se setkala na Prašivé, kde pracovali
na úklidu a zútulnění okolí chaty. Podařilo se také
zpevnit blátivou cestu, která k chatě vede. Na
poslední dubnové setkání zamířila skupina
dobrovolníků do Prachovských skal, kde se
společně pustili do budování nouzového tábořiště
poblíž turistické chaty Prachov. Kromě přístřešku
se podařilo vyrovnat terén, upravit stávající
bylinkovou zahrádku a vytvořit kamenné schody. 
Začátkem května čekala na dobrovolníky opět Vlčí
hora. Tentokrát byl dokončen úklid popela a
zničených kovových konstrukcí po požáru a oprava
přístupové cesty. Rozhledna se tak díky projektu
Stezky z lásky stala opět jedním z nejkrásnějších
míst Českého Švýcarska. Další dvě květnové akce
proběhly v Krkonoších, kde dobrovolníci vykopali
odvodňovací stružku podél modré turistické trasy
vedoucí od Martinovy boudy do Černého sedla. U
středočeského Kounova zase vyčistili les, zbavili
kameny nánosu hlíny a umístili zde nové dřevěné
ukazatele. 

V červnu se dobrovolníci sešli dvakrát. Měsíc začal  
setkáním dobrovolníků na chatě Na Čiháku v
Orlických horách, která patří KČT. I přes počáteční
nepřízeň počasí se podařilo pokácet okolní
náletové dřeviny, obnovit zábradlí a omítku na
studni. Dobrovolníci vyčistili také hladinu místního
rybníka a slíbili si, že na podzim se na chatu Na
Čiháku vrátí. 
V druhé polovině června se brigádníci setkali na
stezce do Lhoty. Sešlo se 30 dobrovolníků, kteří se
pustili do zanedbané, 700 metrů dlouhé trasy.
Stříhali náletové dřeviny, uhrabávali povrch cesty,
pokáceli i několik stromů. Tentokrát pomohla také
těžká technika (traktor a štěpkovač dřeva). Brigádu
zakončili osazením tyče pro turistický rozcestník. 
Do projektu Stezky z lásky, podporovaného KČT a
společnostmi RegioJet a Kofola, se zapojuje čím dál
více dobrovolníků a doufejme, že jich bude i nadále
přibývat. Pokud i vám záleží na tom, aby si příroda
v Česku zachovala svoji krásu pro příští generace,
zkuste se do projektu zapojit. Možná si tím
obohatíte život, najdete nové přátele a objevíte
spoustu krásných míst. Vyzkoušet to můžete právě
na Stezkách z lásky. Nakonec to může být i vaše
oblíbené místo, které se díky projektu stane
krásnějším!



Pěšky pro radost

Klub českých turistů v uplynulém roce získal grant
od Nadace ČEZ na projekt Pěšky pro radost s KČT.
V rámci projektu byla dokončena metodika
hodnocení tras Pěšky pro radost. S metodikou bylo
seznámeno Vedení KČT, ústřední výbor (zástupci
jednotlivých oblastí) a členové Rady značení KČT,
kteří postup projektu několikrát projednávali na
svých schůzkách.
Zájemci z řad dobrovolníků poté byli podle této
metodiky proškoleni. Na základě tipů od členů KČT
byl vypracován seznam tras, které proškolení
dobrovolníci postupně procházejí v terénu a
hodnotí splnění kritérií. 
Kromě výběru kvalitních pěších tras došlo také k
vytipování nebezpečných či jinak nevhodných
úseků na stávajících značených pěších trasách,
které budou vyžadovat přeznačení. U některých z
nich již byli osloveni vlastníci, na jejichž pozemky
by bylo možné trasu přeložit, a bylo zahájeno
jednání o udělení souhlasu.
Díky projektu se nám podařilo navázat a dále
rozvíjet spolupráci s několika destinačními
managementy, kraji a městy, jako např. České
Švýcarsko o.p.s., Destinační agentura Krušnohoří a
Tourismusverband Erzgebirge e.V., Společnost pro
destinační management Broumovska, o. p. s., Česká
Kanada, Toulava, Ústecký kraj, Most, Šluknov,
Krásná Lípa apod.
K prezentaci projektu vzniklo nové logo  a také
nová podstránka na webu KČT, kam budou trasy
splňující kritéria PPR postupně vkládány a bude tak
rozšiřována nabídka kvalitních pěších tras mimo
hlavní turistické destinace.
I nadále přijímáme tipy od členů KČT i široké
veřejnosti na další trasy a nevhodné úseky.
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EURORANDO 2026

Celoevropské setkání turistů EURORANDO se po 20
letech vrátí do Česka, poprvé v historii však bude
přeshraniční. Turistická olympiáda, jak se
EURORANDU občas přezdívá, proběhne ve dnech
20.-27.9.2026 na hřebenech Krušných hor. Zapište
si toto datum do svých diářů. 
Hlavním centrem dění budou města Boží Dar a
Oberwiesenthal. Pro pěší turisty bude připraven
pestrý turistický i doprovodný kulturní program.
Vše se bude točit okolo hornického dědictví, které
je od roku 2019 zapsáno na Seznam UNESCO.
Nezapomeňte si přivézt kámen ze svého domova.
Na památku největší turistické akce v Krušnohoří
postavíme na česko-německé hranici mohylu z
kamenů ze všech koutů Evropy.
Na realizaci akce bude spolupracovat KČT oblast
Karlovarský kraj a KČT oblast Ústecký kraj s českou
Destinační agenturou Krušnohoří, německým
turistickým sdružením Tourismusverband
Erzgebirge a 6 městy v okolí Klínovce a
Fichtelbergu. V následujících Zpravodajích budeme
přinášet bližší informace.



 Tipy pro soutěživé
turisty
Vedení KČT navázalo spolupráci s dvěma firmami,
které využívají telefony k soutěžím, s cílem umožnit
plnění Oblastních i Tematických odznaků pomocí
telefonů, které nahradí potvrzující razítka.

První je soutěž  Horobraní, 
která se zaměřuje na kopce. 
Zde je třeba se zaregistrovat, 
zaplatit roční poplatek, který
je 365 Kč a stáhnout si aplikaci 
do telefonu. Kopečky je možno 
navštěvovat téměř v celé Evropě.
Součástí aplikace je mapa, kde jsou kopce
vyznačeny. Úkolem je dostat se maximálně 50 m od
vrcholu a zaregistrovat v aplikaci svůj příchod, není
podmínkou připojení k internetu. Kolik má kopec
metrů, tolik lze získat bodů. Soutěž začíná vždy od
1. ledna, body za dosažený kopec se počítají v
každém roce jen jedenkrát. Kdo dosáhne kopec jako
první v daném roce, získává prémii. Navíc se ještě
vyhlašují různé soutěže k získání prémiových bodů.
Každý den se aktivuje pořadí v daném roce a v
měsíci, případně je možno nastavit jiná kritéria.
Další podrobnosti včetně registrace na
https://cs.hory.app nebo do vyhledávače zadat
Horobraní.

Druhou soutěží je Life is Skill, kde hledáme
turistické rozcestníky. I zde je potřeba se
zaregistrovat a stáhnout aplikaci, ale je to bez
poplatku. Úkolem je najít turistický rozcestník, v
aplikaci zadat „Načti turistický kód“ a vyfotit
libovolnou směrovku, která má vpravo dole uveden
unikátní kód turistického informačního místa, ten
je stejný pro všechny směrovky, umístěné na
jednom místě rozcestníku. Body se počítají tomu,
kdo v daný den najde alespoň 2 rozcestníky. Za
každou směrovku pak získá 10 bodů. Pokud načte
stejnou směrovku další den, dostane 5 bodů.
Soutěží se ve 2 kategoriích – dospělí, děti. Další
podrobnosti včetně registrace na
https://lifeisskill.cz .
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Změna termínu
turistického pochodu
Krupská smyčka
 
Odbor KČT Krupka upozorňuje, že datum konání
tradičního pochodu Krupská smyčka se letos
posouvá na 21. 9. 2024.

 

https://cs.hory.app/
https://lifeisskill.cz/
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21. Vedení KČT, 13. března 2024, Praha
Hlavními body jednání bylo plnění úkolů ze
Strategie KČT a projednání materiálů, které měly
být předloženy delegátům na konferenci KČT. Z
materiálů na celostátní konferenci KČT 2024
Vedení projednalo materiály organizačního
charakteru – volební řád, jednací řád. Dále
materiály jako kontrola úkolů z konference KČT
2023, zhodnocení plnění rozpočtu KČT 2023 a
návrh rozpočtu na rok 2024, zpráva TR, zpráva o
činnosti RZ za rok 2023, stav členské základny
2023, zpráva Ústřední kontrolní komise KČT,
zpráva společnosti Trasa spol. s r.o., členské
příspěvky na rok 2025 a návrh na prodej kempu
Jinolice. Dalším významným okruhem materiálů,
které Vedení projednalo, byly úkoly plynoucí ze
Strategie KČT jako např. nové webové stránky KČT
a časopisu Turista či nová členská evidence KČT. 

Konference KČT 2024, 6. dubna 2024, Praha
Celostátní konference KČT proběhla již tradičně v
Masarykově koleji ČVUT v Praze – Dejvicích. Ze
zvolených 63 delegátů jich přijelo 62 ze všech
oblastí KČT. Hlavními body jednání byly doplňovací
volby Vedení KČT, schválení plnění rozpočtu 2023 a
návrhu rozpočtu 2024 a návrh na prodej kempu
Jinolice. Byla vyhlášena cena Túra roku 2023, která
byla předána oddílu Slavkov Pardubice za túru
Grande Guerra in Tre Cime. Ocenění bylo předáno
dále rodinám, které se aktivně během celého roku
účastnily akcí KČT. Ocenění si převzali Menšíkovi,
Strnadlovi a Košinovi. Na volnou pozici člena
Vedení byl zvolen Ing. Martin Stiller z odboru
Beskydy, předseda Technické rady. Vedení je tak
opět sedmičlenné. Předseda KČT RNDr. Jiří
Homolka ve své zprávě popsal všechny agendy,
které Vedení KČT již vyřešilo nebo rozpracovalo ve
Strategii KČT. Zhodnotil fungování dlouhodobého
plánu oprav turistických chat KČT, spolupráci na
projektu dobrovolnických brigád Stezky z lásky,
projekt Pěšky pro radost a informoval delegáty o
jednáních týkajících se zachování průchodnosti
krajinou. Dalšími tématy bylo např. vyhodnocení
turistických akcí, zavedení elektronických průkazů,
prezentace klubu atd. Vedení předložilo delegátům
také návrh na prodej kempu Jinolice s tím, že
prioritou jsou turistické chaty, kam je potřeba
směřovat investice a zachovat tak chaty pro další
generace. Po živé, ale přitom věcné debatě, delegáti
návrh podpořili.

U s n e s e n í konference KČT 2024
Konference KČT po projednání předložených
materiálů a ústně přednesených návrhů:

1. Schvaluje
a) jednací a volební řád konference KČT
b) zprávu o plnění usnesení konference KČT,
konané dne 2. 4. 2023 v Praze
c) zprávu předsedy KČT za rok 2023
d) zprávu ÚKK KČT za rok 2023
e) plnění rozpočtu KČT k 31. 12. 2023 a návrh
rozpočtu KČT na rok 2024
f) návrh na prodej kempu Jinolice
g) výši odvodu členských příspěvků na ústředí KČT
v roce 2025: dítě a junior 50 Kč, senior a ZdP 100
Kč, dospělý 200 Kč, rodina 400 Kč
h) postupné zvyšování věkové hranice pro kategorii
senior pro rok 2025 62 let, pro rok 2026 63 let, pro
rok 2027 64 let a pro rok 2028 65 let. 

2. Volí
Ing. Martina Stillera členem Vedení KČT a stanoví
mu funkční období do konce funkčního období
stávajícího Vedení KČT v roce 2026

3. Pověřuje:
Ústřední výbor KČT stanovením odvodů členských
příspěvků při společném členství KČT/AlpenVerein
2025

4. Bere na vědomí
a) Zprávu společnosti Trasa spol s r. o. za rok 2023
b) Zprávu Rady značení za rok 2023
c) Zprávu Technické rady za rok 2023
d) Stav členské základny v roce 2023
e) Aktivity v oblastech za rok 2023
f) Výsledky Novoročního čtyřlístku 2023/2024
g) Zprávu Síně slávy české turistiky 2023

5. Ukládá:
A)Vedení KČT projednat obsah diskuse, zvláště:

pravidelnou aktualizaci rozpočtu z hlediska
příjmů a vydání,
otázky prostupnosti krajiny,
trvale věnovat pozornost dalšímu rozvoji a
zkvalitňování služeb na našich chatách,
možnosti získání slev na hradech, zámcích a
dalších památkách,
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přípravu nové databáze členů,
další perspektivu Muzea turistiky v Bechyni

B)Generálnímu sekretáři
Uveřejnit ve Zpravodaji KČT informaci o
průběhu konference a nově zvoleném
funkcionáři ve vedení klubu.

C)Oblastem KČT
Informovat odbory v oblasti o průběhu jednání a
závěrech této konference nejpozději v termínu
do 30. 6. 2024.
Zajistit doplnění rodných čísel členů do členské
evidence, protože rodné číslo je povinným
údajem registru sportovců. 

22. Vedení KČT, 30. dubna 2024, Olomouc
Členové Vedení projednali vedle standardních
bodů, jako aktuální stav rozpočtu KČT, aktuální stav
chat a nemovitostí KČT, aktuality z turistického
značení, také úkoly plynoucích ze Strategie KČT –
nové webové stránky KČT, nové členské průkazy a
novou členskou evidence KČT. Dále zhodnotili
průběh celostátní konference KČT, projednali
prodloužení nájmu na chatě Skalka. Byli seznámeni
s finálním harmonogramem oslav turistického
značení v Táboře (4. května 2024). Schválili návrh
na členství v EUMA (European Mountaineering
Association–Evropská horolezecká asociace) nebo
účast KČT na festivalu Banát. Také projednali účast
Kvídovy stezky na vybraných pochodech sekce
rodinné turistiky, účast členů Vedení na akcích
KČT včetně  akce Za posledním puchýřem 2024.

23. Vedení KČT, 13. května 2024, online
Hlavními projednanými body byly materiály pro
jednání 6. ÚV KČT. Vedení rozhodlo, že některé
materiály budou ještě před jednáním ÚV KČT
aktualizovány. Proto o těchto aktualizovaných
materiálech se hlasovalo per rollam na konci
května, aby mohly být rozeslány na začátku června.
Projednaly se materiály jako rozpočet KČT
(aktualizováno per rollam), informace k vývoji chat
a nemovitostí (aktualizováno per rollam), kontrola
úkolů ÚV KČT, významné akce KČT v roce 2025
(aktualizováno per rollam), aktuální stav členské
základny (aktualizováno per rollam), Výroční zpráva
KČT 2023 (aktualizováno per rollam), pokyny pro
čerpání dotací NSA 2024, náklady na značení v roce
2023 a aktuality ze značení, návrhy aktualizace
obsazení odborných rad. 
 . 

Dalšími materiály, které Vedení projednalo, byly
příprava 6. ÚV KČT, elektronická aukce hodinek
PRIM, jednotné klubové emailové adresy důležitých
funkcionářů KČT, metodický list 08-2024 Čerpání
dotace na podporu oblastí a odborů KČT a
metodický list 09-2024 Pokyny pro zasílání zápisů
či zpráva z účasti předsedy na významných akcích
KČT.

24. Vedení KČT, 14. června 2024, chata na Čiháku
Vedení projednalo ještě nové materiály pro jednání
6. ÚV KČT – návrh na prodej majetkového podílu na
chatě Na Zvičině obci Třebihošť,  aktualizaci
návrhu programu 6. ÚV KČT, Kalendář turistických
akcí 2025, informace k novým členským průkazům,
včetně dočasných průkazů, informace k DPP,
termíny jednání orgánů KČT, aktuální stav
registrací odborů či aktuální stav členské základny
včetně chyb v členské evidenci. Dále Vedení
projednalo materiály týkající se směny pozemků
KRNAP, směny pozemků Prachov, pojistného plnění
na BTCH na Lysé hoře, aktualizace účasti na akcích
2024, spolupráce s www.hrubyjesenik.cz, žádosti o
zvýšení slevy za ubytování – Libínské sedlo nebo
zajištění akce ČEZ Lipno Sport Festival. Vedení také
schválilo logo Pěšky pro radost nebo M. Stillera
garantem projektu Nocleh. 

6. ÚV KČT, 14. až 15. června 2024, chata na Čiháku
Po zahájení jednání předsedou Jiřím Homolkou
proběhly v úvodu všechny organizační body, po
kterých hned následovala kontrola úkolů ÚV KČT.
Členové vedení schválil významné akce KČT v roce
2025 a vzali na vědomí informace ke Kalendáři akcí
KČT 2025. Místopředseda Ladislav Macka předložil
členům ke schválení návrh prodeje majetkového
podílu na chatě Na Zvičině max. do výše 49 % obci
Třebihošť s cílem zahájit rekonstrukci chaty od
nutných oprav, přes přestavbu zázemí pro
gastronomii až výstavbu ubytování. Dále byly
schváleny aktualizace dvou směrnic – Směrnice
HOSP 14 a Směrnice ORG 3, aktualizace složení
Ekonomické rady a Rady pro prezentaci KČT.
Členové ÚV KČT schválil také členství KČT v EUMA.
Členové vzali na vědomí ostatní materiály
předložené na jednání jako např. vývoj chat a
nemovitostí, rozpočet KČT – stav k 30. 4. 2024,
náklady na značení v r. 2023 a aktuality ze značení,

http://www.hrubyjesenik.cz/
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informace k nové členské evidenci KČT a k novým
členským průkazům, pokyny pro čerpání dotací
NSA 2024, stav registrací odborů a oblastí, aktuální
stav členské základny, včetně chyb v členské
evidenci. O Výroční zprávě KČT 2023 bude ÚV KČT
hlasovat dodatečně per rollam po doplnění
hospodářských výsledků. Členové ÚV KČT také
společně zhodnotili celostátní konferenci KČT a
oslavy 135 let turistické značky. Na závěr
informovala I. Klemešová, předsedkyně OR, o
termínech konání celorepublikové konference KČT
(5. dubna 2025) a dalších jednáních ÚV KČT v letech
2024 a 2025.

Michaela Novotná, generální sekretář KČT

Zjednodušené vkládání do sbírky listin veřejného
rejstříku pomocí datové schránky

Pobočné spolky KČT si mohou vkládat dokumenty
do sbírky listin samy. Obvykle se jedná především o
účetní uzávěrky (přehledy majetku, finanční
rozvahy atd.). Celý proces zabere asi 5 minut času,
je zcela zdarma a ušetří čas jak odboru, tak
ústřednímu sekretariátu KČT. 

Dokument stačí poslat podepsaný, případně
orazítkovaný, pouze ve formátu PDF datovou
schránkou na Městský soud v Praze – ID datové
schránky je snkabbm. Do předmětu zprávy uvést
např. toto:

Návrh na vložení listiny do sbírky listin
pobočného spolku KČT, odbor NÁZEV; IČ:
12345678; NÁZEV DOKUMENTU (např. Přehled
majetku 2023).

Nic jiného není potřeba vyplňovat, v dalším kroku
pouze vložíte dokument a odešlete. Tyto
dokumenty nemusí být v konverzi a nemusí je
vkládat hlavní spolek. 

 

Soud má dokumenty vkládat bez zbytečného
odkladu a obvykle je vkládá velmi rychle, max. do
týdne. Bohužel o tom nikterak neinformuje, a to ani
v případě, že návrhu nevyhoví (obvykle proto, že
dokument je zaslán ve špatném formátu, nebo je
nečitelný). Je nutné si časem stav návrhu ověřit na
adrese: https://or.justice.cz/ias/ui/rejstrik.

Pokud jste se s datovou schránkou ještě nesžili,
můžete nadále posílat listiny na ÚS a my návrh
podáme. Stačí mailem, není potřeba posílat poštou
a už vůbec ne doporučeně. Ale i to je samozřejmě
možnost.

Případné dotazy ráda zodpovím na trnkova@kct.cz
nebo tel: 736 754 101.

Toto platí pouze pro vkládání do sbírky listin, ne
pro zápisy změn do rejstříku – tzv. registrace.

 

https://or.justice.cz/ias/ui/rejstrik.
mailto:trnkova@kct.cz
tel:736754101
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Jede Kudrna okolo Brna
O víkendu 28. až 29. září 2024 se bude v
brněnském Bystrci konat tradiční turistický
dvoudenní pochod „Jede Kudrna okolo Brna“. Je to
akce notoricky známá všem českým i slovenským
turistům. Od roku 1996 jde také o prestižní
mezinárodní turistickou akci, pochod je jako jediný
v ČR zařazen do Mezinárodní ligy chodců IML
(IML Walking Association). A co víc – letos bude
doprovázen celosvětovým meetingem všech
pořadatelů těchto pochodů.

Pořádající odbor KČT Mapa Brno zve všechny
přátele zdravého pohybu na jedno z největších
turistických setkání v České republice. Trasy
pochodů jsou vedeny v krásné oblasti Brněnské
přehrady, Pohádky máje a Moravského krasu. Spolu
se stovkami turistů z celé republiky přijďte
obdivovat krásu moravské přírody, po dva dny se
můžete toulat po severním okolí Brna. A ještě si
odvezete pěknou medaili a pamětní list. Máme
připraveny i krátké trasy pro rodiny s dětmi a
případně i s kočárkem.

Prezence účastníků, start a cíl pochodu je ve
Společenském centru (v kulturním domě) na ulici
Odbojářská 2 v Brně Bystrci.

Kdo přijde, může si každý den vybrat trasy mezi 10
a 40 kilometry, na závěr obdrží originální diplom,
který si může zařadit do série těch předchozích.
Splní-li všechny podmínky, dostane ještě medaili,
která je také do série s těmi předchozími. Účastníci
si také budou moci zakoupit upomínkové
předměty, turistické známky a vizitky apod.

Každý den je uchystána i akce pro děti v délce 6 až
10 km, v sobotu „Rodinná turistika“ na medlánecké
letiště, v neděli pak akce nazvaná „Toulavý
kočárek“, jejíž název napovídá, o co jde. Pro děti
jsou uchystány i hry a nějaká zábava.

A jako bonus můžete přijít již v pátek 22. září 2023
odpoledne, bude přichystána 12kilometrová pouť z
brněnského Bystrce na hrad Špilberk ve středu
města nazvaná „Rozmarný kolomaznický pochod“.  

Podrobnosti a možnost se přihlásit předem (se
slevou) naleznete na webu:
www.jedekudrnaokolobrna.cz

Kontakty:
Zdeněk Cabalka, cabalka@iml-czech.com, tel.: 736
754 094
Michael Stanovský, stanovsky@iml-czech.com, tel.:
603 538 168

Nový záznamník Koruna
hor České republiky
Chcete poznat oblíbené či méně známé české
vrcholy? Zaregistrujte se do Klubu vyplněním
elektronického formuláře, uhraďte poplatek 150 Kč
a kupte si knížku KHČR za 100 Kč + poštovné 100
Kč. Do knížky pak dávejte razítka či jiné potvrzení o
dobytí vrcholu a postupně získávejte bronzový,
stříbrný, zlatý či diamantový odznak. Seznam
vrcholů, bližší pravidla a podmínky jsou na
www.korunahor.cz.

http://www.jedekudrnaokolobrna.cz/
http://www.korunahor.cz/
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Cimrman se opět divil
Sobota 6. 4. 2024 byla v České Lípě divadelní.
Domácí Chippewa totiž pořádala oblíbenou akci
CIMRMAN BY SE DIVIL, letos již po dvaadvacáté!
Do krásně opraveného Jiráskova divadla se sjela
parta tradičně nadšených divadelních oddílů,
kterou doplnili úžasným divadélkem žáci ze ZŠ
Kravaře. Děkujeme Dakotům z České Lípy,
Robinsonům z Poděbrad, Stopařům z Kovářské,
Veverkům z Brandýsa nad Labem a Magnetům z
Kamenického Šenova. Odvahu a hereckého ducha
předvedly všechny děti a mládež, obrovskou
trpělivost vedoucí a instruktoři - scénáristi a
režiséři. Za velikou podporu děkujeme rodičům a
divákům, smích a potlesk slyšíme dodnes. Během
dne jsme taktéž uspořádali Cimrmanovu
dobročinnou tombolu a aukci, díky čemuž jsme
mohli pomoci částkou 50.000 Kč českolipské
rodině nemocné devítileté Markétky, která shání
finance na náročnou sérii operací v zahraničí. 

Zdeněk Šmída, TOM Chippewa. Česká Lípa

Interview s tomíkem
Po skoro tříleté pauze se vrací oblíbené Interview s
tomíkem. V prvním dílu třetí řady cyklu vyzpovídal
Michal „Chroští“ Merhaut paní Jaroslavu Staňovou,
vedoucí, učitelku a turistku z Bystrého nedaleko
Poličky.
Byla u vzniku Asociace TOM v roce 1991. Její oddíl v
Poličce fungoval i na běžkách a vždy své svěřence
vedla ke slušnosti a ochotě pomáhat druhým. Jarka
se svěřuje, že být vedoucím není vždy radost, ale i
zátěž. Mluví o důležitosti kamarádství, pochopení
dospívajících a vzájemné podpoře.
K zhlédnutí zde: https://youtu.be/0vuuC9mBZvc

Toulky jarní Prahou
Poslední dubnový víkend se křivolaké uličky staré
Prahy zaplnily vzrušenými hovory a veselým
smíchem 150 děvčat a chlapců, kteří přijeli na po
více než dvaceti letech obnovené Toulky jarní
Prahou.
A tak se mohly oddíly TOM Maracaibo, TOM Kadao,
TOM Hraboši, TOM Lotři, TOM Skřítci, TOM
Zálesáci, TOM Poutníci a TOM Sojčata zapojit do
pomoci legendárnímu Pérákovi, kterému došlo
palivo v jeho skákacích botách.
Mladší navštívili Muzeum MHD ve Střešovicích a
projeli se historickou tramvají. Mezitím se ostatní
za pomoci informací v odbojářských novinách
snažili najít tajné schránky v centru Prahy a
vyzvednout z nich cenné palivo. Zajímavé úkoly a
šifry, mašinka na Karlově mostě, navigování letadla
v mlze či vysílaní tajné depeše na Václavském
náměstí. K tomu sladké překvapení v artclubu
Etalon a zakončení hry akrobatickým vystoupením
u Národního památníku na Vítkově. To jen ve
zkratce nabitý program, který dal dohromady tým
Marka Kuskova.
 
Díky všem účastníkům za příjemnou a zapálenou
účast. A velké díky organizátorům!

Anežka Šubrtová

https://youtu.be/0vuuC9mBZvc
https://www.facebook.com/tom.maracaibo?__cft__%5b0%5d=AZVoGaFo86B_M8QWKbXury1Hnh8XKapOzUnW9r2vkFVS2TapEwz-agPR4AlCy3c70B2auSHwOanxxqx7biYSp81Oi4HCqwt1fhhayqKCYWTvfRYwoWG6LTXlqQPFo0Bu1PYmPOAmUdOObje4UiGW626ypuTuXE2syJJRdEybEScEEw_w4skeU4pnbvS55TnM7eTuVZAMTuUsL6tYYx7o25tQ&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/KadaoOpava?__cft__%5b0%5d=AZVoGaFo86B_M8QWKbXury1Hnh8XKapOzUnW9r2vkFVS2TapEwz-agPR4AlCy3c70B2auSHwOanxxqx7biYSp81Oi4HCqwt1fhhayqKCYWTvfRYwoWG6LTXlqQPFo0Bu1PYmPOAmUdOObje4UiGW626ypuTuXE2syJJRdEybEScEEw_w4skeU4pnbvS55TnM7eTuVZAMTuUsL6tYYx7o25tQ&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/hrabosi?__cft__%5b0%5d=AZVoGaFo86B_M8QWKbXury1Hnh8XKapOzUnW9r2vkFVS2TapEwz-agPR4AlCy3c70B2auSHwOanxxqx7biYSp81Oi4HCqwt1fhhayqKCYWTvfRYwoWG6LTXlqQPFo0Bu1PYmPOAmUdOObje4UiGW626ypuTuXE2syJJRdEybEScEEw_w4skeU4pnbvS55TnM7eTuVZAMTuUsL6tYYx7o25tQ&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/Lo3.Hronov?__cft__%5b0%5d=AZVoGaFo86B_M8QWKbXury1Hnh8XKapOzUnW9r2vkFVS2TapEwz-agPR4AlCy3c70B2auSHwOanxxqx7biYSp81Oi4HCqwt1fhhayqKCYWTvfRYwoWG6LTXlqQPFo0Bu1PYmPOAmUdOObje4UiGW626ypuTuXE2syJJRdEybEScEEw_w4skeU4pnbvS55TnM7eTuVZAMTuUsL6tYYx7o25tQ&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/profile.php?id=100070111533168&__cft__%5b0%5d=AZVoGaFo86B_M8QWKbXury1Hnh8XKapOzUnW9r2vkFVS2TapEwz-agPR4AlCy3c70B2auSHwOanxxqx7biYSp81Oi4HCqwt1fhhayqKCYWTvfRYwoWG6LTXlqQPFo0Bu1PYmPOAmUdOObje4UiGW626ypuTuXE2syJJRdEybEScEEw_w4skeU4pnbvS55TnM7eTuVZAMTuUsL6tYYx7o25tQ&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/profile.php?id=100070111533168&__cft__%5b0%5d=AZVoGaFo86B_M8QWKbXury1Hnh8XKapOzUnW9r2vkFVS2TapEwz-agPR4AlCy3c70B2auSHwOanxxqx7biYSp81Oi4HCqwt1fhhayqKCYWTvfRYwoWG6LTXlqQPFo0Bu1PYmPOAmUdOObje4UiGW626ypuTuXE2syJJRdEybEScEEw_w4skeU4pnbvS55TnM7eTuVZAMTuUsL6tYYx7o25tQ&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/oddil.poutnici?__cft__%5b0%5d=AZVoGaFo86B_M8QWKbXury1Hnh8XKapOzUnW9r2vkFVS2TapEwz-agPR4AlCy3c70B2auSHwOanxxqx7biYSp81Oi4HCqwt1fhhayqKCYWTvfRYwoWG6LTXlqQPFo0Bu1PYmPOAmUdOObje4UiGW626ypuTuXE2syJJRdEybEScEEw_w4skeU4pnbvS55TnM7eTuVZAMTuUsL6tYYx7o25tQ&__tn__=-%5dK-R


2 0 2 4 _ 0 2 S T R .  1 8  

Z činnosti Asociace TOM 

FunTOM 2024 je za námi
Třetí ročník pětidenního tomíckého festivalu
FunTOM ve Svitavách je za námi. Na louku u
rybníka Rosnička přijelo 130 tomíků, mladých
instruktorů, ale i zkušených kmetů. Přijeli, aby se
nejen potkali, poznali, pobavili, ale hlavně aby se
vzájemně inspirovali. Sešlo se 36 aktivních oddílů.
Domů se z festivalu vrátili vedoucí s hromadou
nápadů a s novými zkušenostmi.

Program byl nabitý. Povídání Karla Kovyho Kováře
o strachu, smyslu a motivaci. Přednáška Martina
Úbla a Stezka Českem.

Nezapomenutelný koncert kapely Circus Problem v
šapitó. Veselé loutkové divadlo Honzy Hrubce. 

Nespočet workshopů: barefoot sandály, bubnování,
výroby koženého mlýnu, lakros, zákopové svíčky,
jedlá procházka, kuličky, lukostřelba, tvorba v
Canvě, robotika, natáčení videa, improvizace, hravé
učení, zdravotnická únikovka a mnoho dalších.
Noční dobrodružná hra Run or die, velká společná
lesní hra, relax zóna, tržiště nápadů, inspiromat pro
oddílové zahraniční cesty, oddílové dobré skutky,
exkluzivní kavárna, sauna, koloběžky,
paddleboardy. 

A samozřejmě krásná polární záře nad rybníkem.

Za celý organizační tým hlásíme: „Stálo to za to!”
Anežka Šubrtová a Tomek Hurt, Ondřej Šejtka,
Radka Skočková, Jiří Youry Palát, Mirka Matějková,
Jan Majzlík, Petr Kosťa Šlapanský, Frodo Serbus

Tomíci na Hradě
V sobotu 25. května byla první dáma Eva Pavlová v
jednom kole. Pod její záštitou a ve spolupráci s
Českou radou dětí a mládeže a Správou Pražského
hradu se konal Dětský den na Pražském hradě.
Na stanovišti u tomíků se jezdilo na koníkovi,
chodilo na chůdách, lovily se rybky, poznávaly se
zvířecí stopy a hrály stolní hrátky. Oddíl Poutníci si
například připravil fotokoutek s rekvizitami. Dále
na stanovišti pomáhali Brehoni z Prahy, Kulíšci z
Roztok, tomíci z Roudnice nad Labem a Honza
Majzlík z pražských Táborníků.
Spolu s námi se v Jelením příkopu a Královské
zahradě na programu podílelo přes 30 dalších
dětských neziskových organizací.
Všem organizátorům a pomocníkům moc děkujeme
za jejich čas. Všichni jsme si slunečný den užili.

Lukáš Hodek

https://www.facebook.com/profile.php?id=100076401494936&__cft__%5b0%5d=AZXsnXIPZzj3qP9EJdKaP689aqoqsoS93LLHhLCR_gJSkc5tXpjMDUf9Ep3wpPHExkjo0-UvOdhyH0yAtupEml5bLX_lXWJBoe50wQuUsr8rESQCFK_ez5auj5GDZqf3IQlq-qLm9TKke7ZdOeuLc7IYtnoFDBC-6BQMypUnt5tjFYNl-AYvqoqUngiU6enmPUs&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/circusproblem?__cft__%5b0%5d=AZXsnXIPZzj3qP9EJdKaP689aqoqsoS93LLHhLCR_gJSkc5tXpjMDUf9Ep3wpPHExkjo0-UvOdhyH0yAtupEml5bLX_lXWJBoe50wQuUsr8rESQCFK_ez5auj5GDZqf3IQlq-qLm9TKke7ZdOeuLc7IYtnoFDBC-6BQMypUnt5tjFYNl-AYvqoqUngiU6enmPUs&__tn__=-%5dK-R
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